
Declaration of the III Kazan Global Youth Summit
August 23, 2024

Kazan, Republic of Tatarstan (Russian Federation)

We, the leaders and representatives of youth communities from OIC, BRICS, CIS
and APEC countries, along with youth policy officials, ministers, and experts
from over 42 countries (Algeria, Azerbaijan, Bangladesh, Belarus, Burkina Faso,
Cameroon, Chad, China, Egypt, Ethiopia, India, Indonesia, Iran, Jordan,
Kazakhstan, Kyrgyzstan, Lebanon, Libya, Malaysia, Morocco, Mozambique,
Nepal, Nigeria, Oman, Pakistan, Palestine, Qatar, Russia, Saudi Arabia,
Senegal, Sierra Leone, Singapore, South Africa, Sudan, Tajikistan, Thailand,
Türkiye, Turkmenistan, United Arab Emirates, Uganda, Uzbekistan, Vietnam),
gathered at the III Kazan Global Youth Summit, affirm our commitment to
addressing the evolving challenges and opportunities facing the youth in the
digital era.

Recognizing the profound changes in the modern architecture of international
relations and the global challenges that shape our multipolar world, we affirm
our full solidarity with the Palestinian people, especially the youth of Palestine,
in their pursuit of a dignified life within an independent and sovereign state in
full compliance with the relevant UN Security Council and General Assembly
resolutions, and calls on the international community to uphold its
commitments to ensuring the rights to life, safety, and peace for all in
Palestine.

We confirm our commitment to leveraging the transformative potential of
digitalization by incorporating advanced technologies such as artificial
intelligence, digital platforms, and data analytics into youth policies. These tools
are essential for enhancing youth engagement, fostering inclusive participation,
and enabling young people to realize their potential across various sectors. We
strongly advocate for initiatives aimed at fostering leadership among young
women, providing them with the necessary tools, mentorship, and
opportunities to develop their skills.

We declare the importance of ensuring equitable access to digital resources
and technologies for all youth, regardless of their geographical or
socio-economic background. We support initiatives aimed at bridging the
digital divide, particularly in regions where access to technology remains
limited, to foster broader participation in the digital economy and ensure that
all young people have the opportunity to contribute to and benefit from an
inclusive digital world.

We resolve to prioritize the involvement of youth in science, technology,
engineering, and mathematics fields by promoting educational programs and



partnerships that inspire innovation and creativity. We recognize the role of
governments and private sectors in providing the necessary resources and
opportunities for young people to engage in these critical areas.

We acknowledge the psychological and social challenges posed by
digitalization, including information overload and social isolation. We are
committed to developing and implementing digital mental health support
systems that provide young people with the resources they need to navigate
these challenges effectively.

We affirm the importance of preserving cultural identities in the digital age
while enabling youth to explore global career opportunities. We emphasize the
role of digital platforms in promoting the exchange of cultural knowledge and
skills, helping young people maintain their heritage while engaging with the
global community. Furthermore, we recognize that while artificial intelligence
can enhance creative processes, it cannot replace the unique depth of human
creativity and the emotional resonance that comes from human expression.

We express our deep concern over the environmental challenges facing the
world today. We recognize the critical importance of fostering environmental
awareness among youth and supporting sustainable practices. We commit to
integrating environmental education into youth programs and encouraging
active participation in initiatives aimed at combating climate change and
environmental sustainability challenges.

We commit to combating misinformation and ensuring the integrity of
information accessed by youth. We endorse the use of advanced technologies,
including AI, to detect and counter the spread of false information, while
emphasizing the importance of cybersecurity measures, thereby ensuring that
young people have access to reliable and accurate content.

We recognize the crucial role of the family and educators in supporting the
development of youth talent in a digital world. We advocate for the integration
of digital literacy into education systems, ensuring that young people are
equipped with the skills needed to thrive in a rapidly evolving digital landscape.

We are dedicated to supporting initiatives that prioritize sports and healthy
living as essential components of raising children and youth, in alignment with
traditional family values, including events for youth, such as the upcoming
Youth Islamic Games in Kazan, held under the patronage of the Organisation of
Islamic Cooperation.

We agree on the importance of fostering multilateral cooperation among youth
policy departments, organizations, and institutions. We are committed to
ongoing collaboration, sharing best practices in digital youth engagement,



mental health support, and cultural preservation, with the goal of achieving
practical and impactful outcomes.

We are fully committed to supporting the development of bilateral and
multilateral cooperation programmes between Russia in general, and the
Republic of Tatarstan in particular, and the countries present. We express our
support for the initiatives of the International Association of Children's
Organisations.

We express our profound gratitude to the organizers of the IIII Kazan Global
Youth Summit represented by the Government of the Republic of Tatarstan, the
Islamic Cooperation Youth Forum, and all partners (All-Russian Public-State
Movement of Children and Youth «Movement of the First», Academy of Youth
Diplomacy, Youth Center of the Republic of Tatarstan),  for their invaluable
support in organizing this Summit. We would like to address special thanks to
the Organisation of Islamic Cooperation and its institutions for supporting the
initiatives of youth and holding the Kazan Global Youth Summit. We would like
to share the declaration of the Summit with the delegates of the Islamic
Conference of Youth and Sport Ministers (ICYSM) 2024.

We express our interest in holding the Summit on a regular basis to collaborate,
innovate, and lead in the development of youth policies that address the
dynamic challenges and opportunities of the digital era.

We recognize the critical role of cross-country programs and international
exchanges in youth development, particularly in enhancing career guidance
and sharing best practices. Such initiatives provide invaluable opportunities for
young people to broaden their perspectives, develop essential skills, and build
global networks. By fostering collaboration across borders, we strengthen the
foundations for a more interconnected and resilient future. In this context, it is
vital to establish Kazan (Tatarstan) as a prominent international youth hub, a
platform for global cooperation and exchange of innovative ideas.



Декларация III Казанского глобального молодежного Саммита
23 августа 2024 года

Казань, Республика Татарстан (Российская Федерация)

Мы, лидеры и представители молодежных сообществ из стран ОИС, БРИКС,
СНГ и АТЭС, а также представители молодежной политики, министры и
эксперты из более чем 42 стран (Азербайджан, Алжир, Бангладеш,
Беларусь, Буркина-Фасо, Вьетнам, Египет, Индия, Индонезия, Иордания,
Иран, Казахстан, Камерун, Катар, Китай, Кыргызстан, Ливан, Ливия,
Малайзия, Марокко, Мозамбик, Непал, Нигерия, Объединенные Арабские
Эмираты, Оман, Пакистан, Палестина, Россия, Саудовская Аравия, Сенегал,
Сингапур, Судан, Сьерра-Леоне, Таджикистан, Таиланд, Туркменистан,
Турция, Уганда, Узбекистан, Чад, Эфиопия, Южная Африка), собравшиеся на
III Казанский глобальный молодежный саммит, подтверждаем нашу
приверженность решению возникающих вызовов и использованию
возможностей, с которыми сталкивается молодежь в цифровую эпоху.

Признавая глубокие изменения в современной архитектуре
международных отношений и глобальные вызовы, формирующие наш
многополярный мир, выражаем нашу полную солидарность с
палестинским народом, особенно с молодежью Палестины, в их
стремлении к достойной жизни в независимом и суверенном государстве,
и призываем международное сообщество соблюдать свои обязательства
по обеспечению прав на жизнь, безопасность и мир для всех в Палестине.

Мы подтверждаем нашу приверженность использованию
трансформационного потенциала цифровизации, включая передовые
технологии, такие как искусственный интеллект, цифровые платформы и
анализ данных, в молодежной политике. Эти инструменты необходимы для
повышения вовлеченности молодежи, содействия инклюзивному участию
и раскрытия их потенциала в различных секторах.

Мы заявляем о важности обеспечения равного доступа к цифровым
ресурсам и технологиям для всей молодежи, независимо от их
географического или социально-экономического положения. Мы
поддерживаем инициативы, направленные на преодоление цифрового
разрыва, особенно в регионах, где доступ к технологиям остается
ограниченным, с целью расширения участия в цифровой экономике и
обеспечения того, чтобы все молодые люди имели возможность вносить
свой вклад и получать выгоду в инклюзивном цифровом мире.

Мы принимаем решение уделить приоритетное внимание участию
молодежи в науке, технологиях, инженерии и математике, поддерживая
образовательные программы и партнерства, которые вдохновляют на



инновации и творчество. Мы признаем роль правительств и частного
сектора в предоставлении необходимых ресурсов и возможностей для
молодежи в этих ключевых областях.

Мы признаем психологические и социальные вызовы, которые несет
цифровизация, включая информационную перегрузку и социальную
изоляцию. Мы обязуемся разрабатывать и внедрять цифровые системы
поддержки психического здоровья, которые предоставят молодежи
необходимые ресурсы для эффективного преодоления этих вызовов.

Мы подтверждаем важность сохранения культурных идентичностей в
цифровую эпоху, одновременно предоставляя молодежи возможности для
изучения глобальных карьерных перспектив.

Мы подчеркиваем роль цифровых платформ в продвижении обмена
культурными знаниями и навыками, помогая молодым людям сохранять
свое наследие, взаимодействуя с глобальным сообществом. Более того, мы
признаем, что, хотя искусственный интеллект может усиливать творческие
процессы, он не способен заменить уникальную глубину человеческого
творчества и эмоциональный отклик, возникающий от человеческого
выражения.

Мы выражаем глубокую озабоченность в связи с экологическими
вызовами, стоящими перед миром сегодня. Мы признаем критическую
важность воспитания экологической осведомленности среди молодежи и
поддержки устойчивых практик. Мы обязуемся интегрировать
экологическое образование в молодежные программы и поощрять
активное участие в инициативах, направленных на борьбу с изменением
климата и вызовами устойчивого развития.

Мы обязуемся бороться с дезинформацией и обеспечивать целостность
информации, к которой имеет доступ молодежь. Мы поддерживаем
использование передовых технологий, включая ИИ, для выявления и
противодействия распространению ложной информации, подчеркивая
при этом важность мер кибербезопасности, чтобы обеспечить доступ
молодежи к надежному и точному контенту.

Мы признаем ключевую роль семей и педагогов в поддержке развития
талантов молодежи в цифровом мире. Мы выступаем за интеграцию
цифровой грамотности в системы образования, чтобы молодые люди были
оснащены навыками, необходимыми для успешного развития в быстро
меняющемся цифровом ландшафте.

Мы привержены поддержке инициатив, которые придают приоритет
спорту и здоровому образу жизни как важнейшим компонентам



воспитания детей и молодежи, в соответствии с традиционными
семейными ценностями, включая такие ключевые события, как Юношеские
Исламские Игры в г.Казани.

Мы согласны с важностью содействия многостороннему сотрудничеству
между департаментами молодежной политики, организациями и
учреждениями. Мы обязуемся продолжать сотрудничество, делясь
лучшими практиками в области цифрового взаимодействия с молодежью,
поддержки психического здоровья и сохранения культуры, с целью
достижения практических и значимых результатов.

Мы полностью привержены поддержке развития программ
двустороннего и многостороннего сотрудничества между Россией в целом
и Республикой Татарстан в частности и странами, представленными на
этом форуме. Мы выражаем поддержку инициативам Международной
ассоциации детских организаций.

Мы выражаем глубокую благодарность организаторам III Казанского
Глобального Молодежного Саммита, представленным Правительством
Республики Татарстан, Молодежным форумом Организации Исламского
Сотрудничества и всеми партнерами (Общероссийское
общественно-государственное движение детей и молодежи «Движение
первых», Академия молодежной дипломатии, Молодежный центр
Республики Татарстан) за их неоценимую поддержку в организации этого
Саммита. Мы хотели бы выразить особую благодарность Организации
исламского сотрудничества и её учреждениям за поддержку молодежных
инициатив и проведение Всемирного молодежного саммита в Казани. Мы
также хотели бы поделиться декларацией Саммита с делегатами
Исламской конференции министров по делам молодежи и спорта (ICYSM)
2024 года.

Мы выражаем свою заинтересованность в проведении Саммита на
регулярной основе для сотрудничества, инноваций и лидерства в
разработке молодежных политик, которые отвечают динамичным вызовам
и возможностям цифровой эпохи.

Мы признаем критическую роль межстрановых программ и
международных обменов в развитии молодежи, особенно в улучшении
профориентации и обмене лучшими практиками. Такие инициативы
предоставляют молодым людям уникальные возможности для расширения
кругозора, развития необходимых навыков и создания глобальных сетей.
Мы убеждены, что, содействуя сотрудничеству через границы, мы
укрепляем основу для более взаимосвязанного и устойчивого будущего. В
этом контексте крайне важно утвердить Казань как видный



международный молодежный хаб, платформу для глобального
сотрудничества и обмена инновационными идеями.


